

## مجموعة الشراكة بين الرجال والنساء (الجندرية)

تم إنشاء مجموعة الشراكة بين الرجال والنساء (الجندرية) لإقامة تعاون حقيقي بين أعضاء البرلمان من الرجال والنساء أثناء عملهم معاً من أجل الديمقراطية.

وتتألف المجموعة من رجلين وامرأتين من أعضاء لجنتنا التنفيذية. تتمثل مهمة المجموعة في ضمان أخذ مصالح ورؤى أعضاء البرلمان من الرجال والنساء في الاعتبار على قدم المساواة في جميع أنشطتنا وقراراتنا.

وتشرف المجموعة وتشجع في إصلاح المنظور الجندرية داخل منظماتنا، والتي لديها الآن سياسة رسمية لإدماج المنظور الجندرية في جميع أعمالنا.

وقد أدت مجموعة الشراكة بين الرجال والنساء (الجندرية) دوراً رئيسياً ورائداً في تغيير قواعدنا لتشجيع البرلمانات الأعضاء على إشراك الرجال والنساء في وفودها. تنص قواعد الاتحاد البرلماني الدولي الآن على أن أي وفد يتألف بالكامل من برلمانيين من نفس الجنس لثلاث دورات متتالية سيفقد بعض حقوقه في التصويت في جمعيةنا العامة التي تُعقد مرتين في السنة.

ويشكل عمل مجموعة الشراكة بين الرجال والنساء (الجندرية) أيضاً جزءاً من التزامنا وإجراءاتنا الأوسع نطاقاً بشأن المساواة بين الرجال والنساء (الجندرية). كما قاد عملنا بشأن البرلمانات التي تراعي الفوارق بين الرجال والنساء.

وقد أنشئت المجموعة في العام 1997 وتجتمع في كل جمعية عامة. وهي جزء من اللجنة التنفيذية وتقدم تقاريرها إلى مجلسنا الحاكم.

وإن الكثير من عملنا السياسي بشأن المساواة بين الرجال والنساء (الجندرية) يدعمه أيضاً منتدى النساء البرلمانيات ومكتبته.



## التشكيل



معالي الدكتور علي راشد النعيمي

دولة الإمارات العربية المتحدة

الرئيس



السيدة س. لوبيز كاسترو

مكسيك

عضو



السيدة س. ميكايوفا

أذربيجان

عضو



السيد أ. المودوبار

إسبانيا

عضو



## Gender Partnership Group

---

The Gender Partnership Group was set up to establish genuine collaboration between men and women MPs as they work together for democracy.

It is made up of two men and two women members of our Executive Committee. The Group's task is to guarantee that the interests and visions of male and female MPs are taken into account equally in all our activities and decisions.

The Group oversees and initiates gender reform within our Organization, which has now a formal policy to mainstream gender into all our work.

The Gender Partnership Group has played a major and ground-breaking role in changing our rules to encourage Member Parliaments to include both men and women in their delegations. IPU rules now state that any delegation made up entirely of MPs of the same sex for three consecutive sessions will lose some of its voting rights at our twice-yearly [Assemblies](#).

The work of the Gender Partnership Group is also part of our wider commitment and action on [gender equality](#). It has also led our work on Gender-Sensitive Parliaments.

The Group was set up in 1997 and meets at each Assembly. It is part of the [Executive Committee](#) and reports to our [Governing Council](#).

Much of our political work on gender equality is also driven by our [Forum of Women Parliamentarians](#) and its [Bureau](#).

## Composition

---



**Mr. A. R. Al Nuaimi**  
United Arab Emirates  
*Chairperson*



**Ms. C. López Castro**  
Mexico  
*Member*



**Ms. S. Mikayilova**  
Azerbaijan  
*Member*



**Mr. A. Almodobar**  
Spain  
*Member*